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Abstract: 

 The importance of the St. Lego system is evident in promoting democracy and encouraging 

popular participation in political decision-making in Iraq. By distributing votes according to 

voter preferences and encouraging transparency and accountability, the system contributes to 

several important benefits. One of the effects of the St. Lego system is to enable citizens to 

actively participate in political decision-making, giving everyone a voice and influence in 

determining their representatives and forming government. This allows achieving balance in 

political representation and reducing one-party dominance, thus enhancing inclusiveness and 

fair representation for all segments of society. The St. Lego system also contributes to 

enhancing transparency and combating corruption, as it allows voters to see voting results and 
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distribute votes openly. This system enhances trust between citizens and the government, and 

reduces the chances of fraud and manipulation in the election process. Thanks to the focus on 

popular participation, the St. Lego system enhances communication and interaction between 

the government and civil society, which promotes dialogue, exchange of views, and interest in 

public policy issues. This can lead to achieving greater consensus and balance in decision-

making and better meeting the needs of citizens. However, the implementation of the St. Lego 

system in Iraq faces challenges such as issues of culture and awareness, the availability of the 

necessary resources, and cultural and educational challenges represented in the need to change 

the existing political culture Increasing citizens' awareness of the importance of political 

participation and their understanding of the new system 
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1))
 جامعة,  والسٌاسٌة المانونٌة للعلوم تكرٌت جامعة مجلة" الانتخابٌة العملٌة ادارة فً الحكومً الحٌاد مبدأ" علً حسٌن هاشم,  عبد عٌاش محمد 

 . 55-12 ص, 1111, 11 العدد/   تكرٌت
(1)

 .115,ص1111, دار ومكتبة البصائر للطباعة والنشر والتوزٌع ,الماهرة ,1كرٌم مشط الموسوي, الإعلان السٌاسً والدعاٌة الانتخابٌة, ط 
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(3)
 . 11, ص1112, عبدالخالك محمد مصطفى,النظم الانتخابٌة: دراسة ممارنة, دار الجامعة الجدٌدة للنشر, الاسكندرٌة 
(4)

,مجلة جامعة تكرٌت للعلوم المانونٌة والسٌاسٌة ,كلٌة الحموق , جامعة 1111ارواء فخري عبدالمطلب,مبادى النظام الانتخابً فً العراق لعام  

 .142-142, ص1111(, اذار 1(,المجلد )5تكرٌت, العدد )
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)5(
 /http://www.ihec.iq: انظر : مولع المفوضٌة العلٌا المستملة للانتخابات الاتً  

 
)6(

 /http://www.ihec.iq:  الاتً للانتخابات المستملة العلٌا المفوضٌة مولع:  انظر 

 
(2) 

 . 144,ص 1115السنهوري المانونٌة والعلوم السٌاسٌة , ,دار1عصام عبدالوهاب البرزنجً واخرون, مبادى واحكام المانون الاداري ,ط
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(2)
 . 145, مصدر سبك ذكره , صالاداري المانون واحكام مبادى, واخرون البرزنجً عبدالوهاب عصام 
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9
, رسالة ماجستٌر )غٌر منشورة( , كلٌة العلوم 1115النخب السٌاسٌة واثرها فً استمرار النظام السٌاسً العرالً بعد عام  دعاء مثنى احمد : ((

 .  112, ص1111جامعة بغداد , العراق ,  / السٌاسٌة 
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(11)
 . 15سبك ذكره , ص , مصدر 1115 عام بعد العرالً السٌاسً النظام استمرار فً واثرها السٌاسٌة النخب: احمد مثنى دعاء 
(11)
, مجلة جامعة الانبار للعلوم المانونٌة 1113احمد شكر حمود الصبٌحً "الاشكالٌات السٌاسٌة وبناء الدولة المدنٌة فً العراق بعد عام  

 . 134, ص 1112(,السنة 1(,المجلد )13والسٌاسٌة , كلٌة المانون والعلوم السٌاسٌة , جامعة الانبار , العدد )
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(11)
  /نصر الدٌن محمد شٌت ,مازن مزهر عواد "نظام الانتخابات فً العراق واثره على الحرٌة السٌاسٌة " ,دائرة الدراسات والبحوث  بشار 

 .  112,ص 1112( , 31جامعة كركون , العدد) /مجلس النواب العرالً , كلٌة التربٌة للعلوم الصرفة 
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(13)

 . 126, ص 1115تعدٌل, العربً للنشر والتوزٌع , الماهرة , نبراس المعموري , مجلة الدستور واشكالٌات ال 
(14)
رؤٌة لصٌاغة لانون جدٌد للانتخابات , مجلة الدراسات دولٌة ,مركز  1112ستار جبار الجابري , انتخابات مجلس النواب العرالً عام  

  . 1, ص 1112(, 23(و)21الدراسات الاستراتٌجٌة والدولٌة , جامعة بغداد , العددان )
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